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Det næste punkt på dagsordenen er: 
10) 2. behandling af lovforslag nr. L 23: 
Forslag til lov om ændring af selskabsskattelo- 
ven, fusionsskatteloven og forskellige andre 
love. (Justering af rentefradragsbegrænsnings- 
reglerne m.v.). 
Af skatteministeren (Kristian Jensen). 
(Fremsættelse 08.10.2008.1. behandling 
07.11.2008. Betænkning 03.12.2008. Tilføjelse til 
betænkning 10.12.2008). 

Kl. 10:36 
Forhandling 

Formanden: 
Ønsker nogen at udtale sig? Det gør skattemini- 
steren. 

Kl. 10:36 
Skatteministeren (Kristian Jensen): 
Det gør jeg bare for at annoncere, at der i forhold 
til et lille hjørne af det her lovforslag på et sent 
tidspunkt er kommet en henvendelse fra nogle 
investorer, som mener, at de urimeligt bliver 
ramt af et hullukningsforslag. Det har de faktisk 
en pointe i, for hvis der ikke kommer et æn- 
dringsforslag til tredjebehandlingen, vil der 
være nogle, som mister en tabsfradragsmulig- 
hed, som de har i dag. Det synes vi er urimeligt, 
og derfor vil regeringen komme med et æn- 
dringsforslag ved tredjebehandlingen. Det har 
på grund af den sene henvendelse ikke være 
muligt at stille det her til andenbehandlingen. 

Kl. 10:37 
Formanden: 
Det vil blive noteret. Ønsker flere at udtale sig? 

Da det ikke er tilfældet, er forhandlingen slut- 
tet, og vi går til afstemning. 

Kl. 10:37 
Afstemning 

Formanden: 
Ønskes afstemning om ændringsforslag nr. 1-26 
tiltrådt af et flertal (udvalget undtagen Enhedsli- 
sten)? 

De er vedtaget. 

Der er stillet forslag om, at lovforslaget henvises 
til fornyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse, betragter jeg det som vedtaget. 

Det er vedtaget. 

Det næste punkt på dagsordenen er: 
11) 2. behandling af lovforslag nr. L 64: 
Forslag til lov om ændring af registreringsaf- 
giftsloven. (Udenlandske firmabiler og leasede 
biler). 
Af skatteministeren (Kristian Jensen). 
(Fremsættelse 13.11.2008.1. behandling 
20.11.2008. Betænkning 03.12.2008). 

Kl. 10:37 
Forhandling 

Formanden: 
Der er ikke stillet ændringsforslag. 

Ønsker nogen at udtale sig? 
Det er ikke tilfældet, så forhandlingen er slut- 

tet. 

Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. 

Det er vedtaget. 

Det næste punkt på dagsordenen er: 
12) 2. behandling af lovforslag nr. L 45: 
Forslag til lov om ændring af lov om beskyttel- 
se af havmiljøet. (Nødområder for skibe og 
planer herfor m.v.). 
Af miljøministeren (Troels Lund Poulsen). 
(Fremsættelse 30.10.2008.1. behandling 
07.11.2008. Betænkning 26.11.2008. Ændringsfor- 
slag nr. 1 af 09.12.2008 uden for betænkningen af 
miljøministeren (Troels Lund Poulsen)). 

Kl. 10:38 
Forhandling 

Formanden: 
Ønsker nogen at udtale sig? 

Det er ikke tilfældet. Forhandlingen er sluttet, 
og vi går til afstemning. 

Kl. 10:38 
Afstemning 

Formanden: 
Hvis ikke afstemning begæres, betragter jeg æn- 
dringsforslag nr. 1 uden for betænkningen af 
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miljøministeren (Troels Lund Poulsen) som ved- 
taget. 

Det er vedtaget. 

Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. 

Det er vedtaget. 

Det næste punkt på dagsordenen er: 
13) 2. behandling af lovforslag nr. L 56: 
Forslag til lov om de gymnasiale uddannelser i 
Grønland. 
Af undervisningsministeren (Bertel Haarder).. 
(Fremsættelse 05.11.2008.1. behandling 
13.11.2008. Betænkning 04.12.2008). 

Kl. 10:38 
Forhandling 

Formanden: 
Der er ikke stillet ændringsforslag. 

Ønsker nogen at udtale sig? Det gør hr. Mar- 
tin Henriksen som ordfører, værsgo. 

. . . . .  Kl. 10:39 
(Ordfører) 
Martin Henriksen (DF): 
Det er med det her forslag, ligesom det var med 
det forslag, vi havde før om overførelse af sags- 
området anvendelse af tvang i psykiatrien til 
Grønlands hjemmestyre, at vi gerne vil have for- 
slaget tilbage til fornyet udvalgsbehandling. : 

Det her lovforslag handler om overførsel af 
de gymnasiale uddannelser, således at kompe- 
tencen flyttes til Grønland, og vi vil gerne have 
det tilbage til fornyet udvalgsbehandling, så vi 
også kan få belyst, hvilke økonomiske konse- 
kvenser forslaget vil få, såfremt vi vedtager lov- 
forslaget, før den nye selvstyreordning er trådt i 
kraft, og hvilke økonomiske konsekvenser for- 
slaget vil få, såfremt vi vedtager lovforslaget, ef- 
ter den nye selvstyreordning, er trådt i kraft. For 
det ville jo være meget smart, hvis man lige kun- 
ne hive lidt penge hjem fra den danske stat, in- 
den selvstyreordningen træder i kraft. 

Kl. 10:39 
Formanden: 
Tak til hr. Martin Henriksen. Er der flere; der øn- 
sker at udtale sig? Det gør undervisningsmini- 
steren. , , ; 

Kl, 10:39 
Undervisningsministeren (Bertel Haardér): 
Jeg vil gerne forsikre hr. Martin Henriksen om, 
at det har ingen effekt, om forslaget vedtages før 
eller efter selvstyreændringen. 

' K1. 10:40 
Formanden: 
Er der andre, der ønsker ordet? .. 

Det er ikke tilfældet, så er forhandlingen slut- 
tet. 홢 - 

Der er stillet forslag om, at lovforslaget henvises 
til fornyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse, betragter jeg dette som vedtaget. 

Det er vedtaget. , :. l 1, 

Det næste punkt på dagsordenen er: 
14) Forespørgsel nr. F 10: 
Forespørgsel til kulturministeren og undervis- 
ningsministeren: 
Hvad vil regeringen gøre for at styrke børn og 
unges kreative kompetencer i folkeskolen og 
herunder gøre for at gennemføre anbefalinger- 
ne fra såvel Anne Bamford-rapporten »The 
Ildsjæl in the Classroom« som den af regerin- 
gen nedsatte arbejdsgruppe om styrkelse af dé 
praktisk-musiske fag i folkeskolen? 
Af Mogens Jensen (S), Pernille Frahm (SF) og 
Marianne Jelved (RV) m.fl. 
(Anmeldelse, 05.11.2008; Fremme 07.11.2008). 

Kl. 10:40 
Formanden: 
Den første, der får ordet, er hr. Mogens Jensen 
for begrundelse af forespørgslen. 

, 홢 Kl. 10:40 
Begrundelse 

(Ordfører for forespørgerne) 
Mogens Jensen (S): 
Når vi er en række partier, der har anmeldt den- 
ne forespørgsel, så skyldes det, at vi tror, det kan 
være muligt at samle et bredt flertal i Folketinget 
om at sætte et langt stærkere fokus på udviklin- 


